
  Barňák 
Červen  2015                                                                             STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK 
 

ROČNÍK  XXIII          MK ČR E 128 33                                             Vydává Obecní úřad ve Strašicích  

          Odpovědná redakce: Mgr. Tomáš Makaj; Eva Lexová                          Internetová verze: Místní knihovna 
 (Redakce neodpovídá za obsahovou a jazykovou  náplň příspěvků čtenářů)                                                 

 

 

Výjimečný květnový večer se konal v Místní knihovně, kde byla otevřena výstava „ Brdy očima Petra Prokůpka“ 
společně s doprovodným programem, jehož součástí byla přednáška Ing. Pavla Wünsche o radarové základně 
Pegasus v Brdech. 
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                                            Zprávy z jednání Rady obce č. 09/04/15 ( 29.4.2015) 

                                                          J. Hahner, E. Buchová 
Projednáno 

Jednání jediného společníka – Služby obce Strašice s.r.o. 
V rámci jednání RO proběhlo jednání jediného společníka společnosti Služby obce Strašice s.r.o. Z jednání je 
vyhotoven samostatný zápis, který bude k dispozici na webu obce. 
RO závěry z Jednání jediného společníka společnosti Služby obce Strašice s.r.o. schválila. 

Vyúčtování vodného za rok 2014 – Vodohospodářská společnost Sokolov s.r.o. 
RO projednala celkové vyúčtování všech položek výpočtu ceny podle cenových předpisů pro vodné a stočné za 
rok 2014 a kalkulaci na rok 2015. Obce Strašice se týká pouze kalkulace ceny vodného. Za rok 2014 byla cena 
vodného 60,77 Kč, kalkulace na rok 2015 činí 64,27 Kč včetně DPH. Kalkulace podléhá výpočtu dle 
schváleného finančního modelu SFŽP. 
RO vyúčtování ceny vodného za rok 201vzala na vědomí. RO kalkulaci ceny vodného pro rok 2015 ve výši 
64,27 Kč/m3 vzala na vědomí. 

Licenční smlouva - OSA 
RO projednala zaslanou licenční smlouvu o veřejném provozování hudebních děl mezi Ochranným svazem 
autorským a Obcí Strašice. Obec Strašice dle této smlouvy uhradí poplatek ve výši 257 Kč za koncert Strašické 
pohodovky, který pořádala Místní knihovna Strašice. 
RO  Licenční smlouvu o veřejném provozování č. VP_2015_54652 schválila.  

Žádost o pronájem části pozemku – P. Holzäpfl 
RO projednala žádost o pronájem části pozemku p.č. 2104/1 v areálu bývalých kasáren k soukromým účelům. 
V budoucnu by žadatel pozemek případně odkoupil. Jedná se o část pozemku vedle dílny pana Viktory. 
RO záměr pronájmu části pozemku p.č. 2104/1 dle žádosti schválila.  

Výpověď z nájmu zahrádky – J. Ševčík 
RO projednala výpověď z nájemní smlouvy na zahrádku č. 72 ze zdravotních důvodů, na zahrádce pomáhá 
s údržbou pan F. Dragoun, který o zahrádku projevil zájem. 
RO výpověď z nájemní smlouvy na zahrádku č. 72 vzala na vědomí. RO převedení nájmu zahrádky č. 72 na 
pana Františka Dragouna, Strašice 491 schválila. 

Umístění zpomalovacích retardérů 
RO projednala návrh občanů části obce Dvůr na umístění zpomalovacích retardérů a dopravního značení 
s omezením rychlosti v ulici kolem výrobny TOPSPO, atd. Důvodem je nepřehlednost zatáček a vysoká rychlost 
projíždějících vozidel. V této části obce žije mnoho rodin s malými dětmi. 
RO návrh na umístění zpomalovacích pruhů a dopravního značení vzala na vědomí.  

Žádost o povolení soukromé akce – M. Weber  
RO projednala žádost o povolení uspořádání soukromé oslavy v areálu koupaliště ve Strašicích v termínu od 
17:00 hod. dne 15.5. do 2:00 hod. dne 16.5.2015. Bude se jednat o uzavřené přátelské setkání cca 20 osob 
spojené s posezením u ohně s grilováním. Po celou dobu bude dodržován pořádek a respektován noční klid, po 
skončení akce bude místo uvedeno do původního stavu. Stejná akce zde již proběhla v roce 2010. 
RO žádost o povolení soukromé akce RO schválila. 

Komentář k rozboru hospodaření - Inzula 
RO projednala Rozbor hospodaření včetně komentáře za 1. čtvrtletí roku 2015. Celkové výnosy byly ve výši 
2,97 mil. Kč, z toho tržby z nájmu byly ve výši 2,913 mil. Kč. Náklady za toto období činily 1,526 mil. Kč, 
z toho za opravy a udržování bylo zaplaceno 1,158 mil. Kč, ostatní služby činily 345 tis. Kč. Z hospodářské 
činnosti bylo do rozpočtu obce převedeno 1,6 mil. Kč, tato částka je využita na hrazení úvěru za zateplení 
bytových domů, část je využita na proplacení investic do bytového fondu. 
RO Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk Smejkal – Inzula za 1. čtvrtletí roku 2015 vzala na vědomí.  
 
9. Zápis z jednání Bytové komise 
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 15.4.2015. Komise doporučila přidělit byt 1+1 v č.p. 494 
paní M. Škarvadové, byt 2+1 v č.p. 492 panu P. Adamovovi, byt 2+1 v č.p. 451 panu O. Novotnému, byt 3+1 



v č.p. 559 panu K. Ludvíkovi a byt 1+1 v č.p. 496 panu O. Trykarovi. Příští jednání komise proběhne 6.5.2015 
v 16:30 hod. 
RO přidělení bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 15.4.2015 schválila. 

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 22.4.2015. Komise provedla čtyři místní 
šetření, u všech doporučila uvedené stromy pokácet. Příští jednání komise proběhne 20.5.2015. 
RO pokácení dřevin dle doporučení Komise životního prostředí ze dne 22.4.2015 schválila. 

Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
RO projednala rozbor hospodaření MŠ Strašice za 1. čtvrtletí roku 2015. Příjmy za 1. čtvrtletí dosáhly 20,23 % 
celkových příjmů, výdaje činily 27,95 %. 
RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 31.3.2015 vzala na vědomí. 

Žádost o splátkový kalendář – č.j. 655/15  
RO projednala žádost o splátkový kalendář na dluh za neuhrazený poplatek za svoz odpadu za žadatelku a její 
dceru v celkové výši 4900 Kč včetně penále. Žadatelka navrhuje měsíční splátku ve výši 500 Kč. 
RO žádost o splátkový kalendář č.j. 655/15 s měsíční splátkou 500 Kč schválila. 

Žádost o povolení ke zvláštnímu užívání komunikací 
RO projednala žádost o povolení ke zvláštnímu užívání komunikací pásovými vozidly AČR z důvodu přesunu 
14 ks vojenské techniky na akci „Den pozemního vojska – BAHNA 2015“. Přesun techniky bude probíhat od 15. 
do 21. června a bude veden po bývalé tankové cestě přes bývalá kasárna do VVP Brdy a zpět. 
RO požaduje, aby byl přesunu techniky přítomen zástupce Obecní policie Strašice, který dohlédne na poklidný 
průjezd této techniky. 
RO žádost o povolení ke zvláštnímu užívání komunikací schválila. 
 
Žádost o pronájem místa – J. Lexa 
RO projednala žádost o pronájem místa na uskladnění dřeva u bytového domu č.p. 436, žadatel požaduje 
pronajmout plochu o výměře cca 20 m2. 
RO žádost o pronájem  místa schválila. 

Žádost o přestavbu bytového jádra – č.j. 532/15 (P. Pecha) 
RO projednala žádost o možnost přestavby bytového jádra v domě č.p. 558. RO již tuto žádost dříve 
projednávala a zamítla ji z důvodu nedoložení potřebných dokumentů. Žadatel podal novou žádost, prostory 
koupelny nelze údajně dostatečně větrat, neboť zde nefunguje ventilační systém a není zde umístěno topné 
těleso. Proto dochází ke kondenzaci páry a tvorbě plísní. Žadatel navrhuje, že stavební práce provede na vlastní 
náklady, ale požaduje uhrazení potřebného materiálu. 
Na základě vyjádření správce BF bylo zjištěno, že tento byt není řádně vytápěn a větrán, vyskytuje se zde vysoká 
relativní vlhkost a proto dochází k těmto problémům. Správce tedy doporučil intenzivní větrání průvanovým 
efektem a dostatečné vytápění bytu. V případě, že by byla investice schválena, je třeba vypracovat projektovou 
dokumentaci úpravy jádra. Pokud bude investice realizována, navrhuje správce BF proplatit pouze materiál a 
výši proplacené částky postavit zápočtem proti dřívější pohledávce. 
RO požaduje předložit projektovou dokumentaci, včetně předběžné kalkulace, na úpravu bytového jádra, kterou 
nechá zpracovat žadatel na své náklady. Poté bude žádost znovu projednána. 
RO žádost o přestavbu bytového jádra vzala na vědomí. 

Instalace systému k otevírání dveří ve škole 
Na základě nových opatření k zabezpečení vstupu oprávněných osob do budovy školy byl projednán návrh na 
instalaci tzv. videotelefonu na vstupní dveře u družiny. Do školy nemohou vstupovat osoby bez doprovodu 
zaměstnance školy, do družiny budou vpuštěni pouze ti žáci, kteří tam docházejí. Instalace videotelefonu je 
potřebná především z toho důvodu, že družina je umístěna v druhém patře a není reálné chodit otevírat každému 
žákovi zvlášť, neboť musí být vykonáván rovněž dozor nad již přítomnými žáky. 
RO instalaci tzv. videotelefonu na vchod do školní družiny schválila. 

Zprávy z jednání Rady obce č. 10/05/15 ( 13.5.2015) 

Rozpočtové opatření č. 2-2015 
RO projednala Rozpočtové opatření č. 2-2015, kterým se upravuje rozpočet na rok 2015. V oblasti příjmů došlo 
k navýšení za realizaci expozice pro obec Břežany, dále byly navýšeny příjmy v oblasti sankcí, doplatků, 
soudních poplatků, atd. Ve výdajové stránce byla navýšena položka na školení zaměstnanců, náklady na 



zhotovení expozice pro obec Břežany a odvod DPH za realizaci expozice pro obec Břežany. Rezerva rozpočtu 
činí 235 tis. Kč. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 2-2015 schválila.  
 
Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2015 
RO projednala rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2015 včetně předloženého komentáře. Příjmy činily 10,5 
mil. Kč, výdaje 8,6 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo zasláno 1,4 mil. Kč. Oproti loňskému roku obdržela obec za I. 
čtvrtletí ze sdílených daní o 906 tis. Kč méně. 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice 31.3.2015 vzala na vědomí.  
 
Dodatek ke směrnici č. 31/2013 
RO projednala návrh dodatku ke směrnici č. 31/2013, kterým se doplňuje směrnice k rozpočtovému hospodaření 
o bod, kterým se povoluje to, aby RO schvalovala průtokové transfery v příjmové a výdajové části rozpočtu bez 
omezení. V současné době platí, že nelze změnit rozpočet o více jak 500 tis. Kč na položku ve výdajové části bez 
schválení zastupitelstva. Transfery (např. z rozpočtu KÚ Plzeňského kraje) se týkají především příspěvkových 
organizací (škola, školka), ze zákona rovněž nelze zadržovat tyto prostředky, pokud k tomu není zákonný důvod. 
RO Dodatek č. 2 ke směrnici č. 31/2013 k rozpočtovému hospodaření schválila.  
 
Žádost o povolení snížení nájmu  
RO projednala žádost o částečné snížení nájmu za měsíc březen z důvodu dlouhodobého uzavření prodejny 
v sídlišti „Na Huti“ v tomto měsíci. Obchod byl otevřen pouze jeden týden v měsíci. 
RO  žádost o povolení snížení nájmu č.j. 702/15 neschválila. 

Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala zprávu ze zasedání Bytové komise ze dne 6.5.2015. Komise doporučila schválit výměnu bytu u J. 
Štycha za byt 2+1 v domě č.p. 444. Příští jednání komise proběhne 3.6.2015. 
RO zápis z jednání Bytové komise č. 4/015 ze dne 6.5.201 schválila.. RO přidělení bytu 2+1 v domě č.p. 444 
panu J. Štychovi schválila.  
 
6. Vyhlášení zón CHKO Brdy – stanovisko pro SMO ČR 
RO projednala zaslané odůvodnění k zonaci CHKO Brdy, které poskytl Svaz města a obcí ČR. V odůvodnění 
jsou zmiňovány dvě varianty. Jedna, kdy by nebyly zóny předem stanovy, a druhá, kdy budou zóny CHKO 
stanoveny vyhláškou. Obec Strašice se přiklání k variantě č. 1, kdy zóny CHKO budou stanoveny vyhláškou. 
RO stanovení zón CHKO Brdy vyhláškou Ministerstva životního prostředí (Varianta 1) schválila.  

UPOZORNĚNÍ  

Upozorňujeme občany, že termín uhrazení místního poplatku za svoz komunálního 
odpadu je potřeba uhradit do 30.6.2015 v pokladně Obecního úřadu ve Strašicích 
(pondělí a středa 7:00-17:00 hod., pátek 7:00-12:00 hod.) nebo bankovním převodem na 
účet obce, číslo účtu 843089349/0800, do kolonky Zpráva pro příjemce napište jména 
osob, kterých se platba týká. Jako variabilní symbol uveďte: 13400 + číslo popisné 
konkrétní nemovitosti.    

Výše poplatku je stanovena na 700 Kč/os./rok. V případě pozdního zaplacení je poplatek 
navýšen na dvojnásobek.  

Povinnost hradit tento poplatek mají všechny fyzické osoby s trvalým pobytem na území 
obce Strašice a dále fyzické osoby, které mají ve vlastnictví stavbu určenou k 
individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není hlášena k pobytu žádná 
fyzická osoba.  

Žádáme všechny občany, aby poplatek uhradili včas.  
                                                                            Mgr. Tomáš Svoboda              
                                                                                      Tajemník OÚ  



 

                                                                                 371 585 731 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíe duben, květen 2015 

 Za měsíce duben a květen  řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava:          7 x přestupek – 3x  řešeno v blokovém řízení ; 1 x  oznámení odboru dopravy; 3 x  přestupek 
cyklisté  
 Veřejný pořádek:      4 x  přestupek  
Občanské soužití:      3 x  přestupek - 1x oznámení PČR 
Proti majetku:           4 x – přestupek, 1x tč sprejerství 
OZV č.3:                     6 x přestupek, 1x trestný čin – týrání zvířat 
OZV č.4:                     6 x přestupek  
Nález věci :               1x klíče, jízdní kolo 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :     1 x 
Řešení stížnosti občanů:   3 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  4 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  1 x   
 
Vážení občané, 
v červnovém  výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice. 
 
 Veřejný pořádek 
                                

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

        sídliště na Huti – křeslo, kočárek                                                              Huť – sprchový kout 
  Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů, vytváření černých skládek po jednotlivých částí 
obce. Stále velký problém pro některé občany odvést odpad do sběrného dvora. 
Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 
                                                              
Trestná  činnost  
Páchání trestné činnosti, jako je úmyslné poškozování cizí 
věci (dopravní značky, odpadové koše) bylo zjištěno ve 2 
případech. Tč sprejerství byl spáchán na budově bývalé 
vojenské jídelny v kasárnách a na budově č.20. V měsíci 
říjnu minulého roku byla na těchto objektech páchána 
trestná činnost sprejerství a pachatel byl zjištěn.                
V současné době je tento čin v řešení. 
       
Budova jídelny v kasárnách - sprejerství                   
 
Pomocí všímavých občanů Strašic byl nalezen a nahlášen 
pes, který byl uvázán dámským opaskem 70 cm dlouhým 
ke kůlu u oplocenky v lese mezi Višňovkou a vysílačem 



obecní policii  a ta toto zvíře  (fenka, 9 měsíců) 
zachránila a odvezla na služebnu obecní policie do kotce. 
Pes byl dehydratovaný a zmatený. Majitel, který se tímto 
způsobem úmyslně zbaví a opustí zvíře, se dopouští 
trestného činu, a to porušením  zákona na ochranu zvířat 
proti týrání č.246/1992Sb.,§ 6. Podle místní znalosti však 
obecní policie zjistila majitele tohoto činu, který je občan 
slovenské národnosti a v současné době bydlí 
v kasárnách. Na tohoto občana bylo podáno oznámení  
ohledně týrání zvířete na krajskou veterinární správu a 
zároveň oznámení tohoto činu PČR k dalšímu šetření.   
Nalezený pes - les mezi Višňovkou a vysílačem 
 
Doprava  
 Dne 20.6. se bude konat akce “Bahna 2015“,a proto 
bych Vás touto cestou chtěl informovat o některých změnách v dopravě účastníků. Především se jedná o 2 
autobusové  zastávky, které budou u brány č.2 (vedle sběrného dvora) a  hřiště u kasáren (bývalá Dukla) . 
Odtud bude přeprava až na Bahna. Autobusy budou jezdit nepřetržitě od 07.00 hod ráno  tam a zpět, budou 
zpoplatněny. 
Ztížený provoz po komunikacích v obci bude ovlivněn několika tisíci osobními automobily. Hlavní nápor aut se 
očekává od ranních hodin ze směru od Smolárny přes náves, okolo OÚ směr kasárna. Záchytné parkoviště bude 
na hřišti Dukla a dále u tankové cesty - travnatá plocha. Autobusy budou jezdit od zastávky u hřiště Dukla směr 
OÚ, dolů po Huti – Bahna a zpět - Bahna, křižovatka Y směr Huť, tanková cesta, kasárna, hřiště Dukla a po 
naplnění parkoviště od zastávky č.2 u brány vedle sběrného dvora. 
Žádáme touto cestou všechny účastníky provozu na pozemních komunikacích, aby se přizpůsobili tomuto 
omezení, aby nedošlo ke kolizím na pozemních komunikacích a k újmě na zdraví osob (dětí) a majetku. Bude 
osazeno dopravní značení (zákaz zastavení) a tím dopravní omezení po celé trase v obci, které bude platit  od 
06.00-18.00 hod dne 20.6. Dále žádáme účastníky této akce o zvýšenoz obetřetnost, protože někteří pachatelé při 
těchto akcí využívají protiprávního jednání a tím dochází ke zvýšení kriminality. Pokud se stanete svědky trestné 
činnosti, protiprávního jednání nebo naleznete ztracené věci, volejte nebo předejte je prosím PČR( 158) nebo 
naší Obecní policii (371 585 731). 
Upozorňujeme všechny cyklisty, že jako v minulém roce, i letos provádíme bezplatnou registraci jízdních 
kol.K registraci jízdního kola je zapotřebí OP, jízdní kolo včetně dokladů o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let 
přítomnost z rodičů (Info- 371 585 731,724 188 102). 
Tato služba pro občany není povinná a je bezplatná. 
Obecní policie upozorňuje cyklisty, že došlo k souvislosti s novelizací zákona č.361/2000 Sb. ke změnám 
týkající se cyklistů. Především vznikla cyklistům mladší 18 let povinnost použít za jízdy ochrannou přilbu 
schváleného typu a mít ji nasazenou a řádně připevněnou na hlavě.  Cyklista je také povinen, stejně tak jako 
každý řidič, zkontrolovat si před jízdou své jízdní kolo, jeho vybavení (povinná výbava dle přílohy č.13 
k vyhlášce č.341/2002 Sb). a odstranit zjištěné závady. Při snížené viditelnosti je nutno mít reflexní prvky. 
V poslední době stále dochází ke ztrátám jízdních kol, a to především vinou nezodpovědného přístupu 
majitelů -  jízdní kola nejsou řádně zabezpečena proti odcizení, jsou ponechána  volně opřená                      
a nezajištěná před domem nebo  objektem (především restaurace). 
 
Ing. Frajt Luboš  , velitel Obecní policie Strašice   
           

ZPRÁVA STRAŠICE ZA M ĚSÍC DUBEN 2015 
 
Dopravně bezpečnostní akce 
 
Do celorepublikové dopravní akce, která se konala dne 3. dubna od 14:00 do 21:00 hodin a následujícího dne od 
08:00 do 15:00 hodin se na Rokycansku zapojilo celkem 25 policistů, z toho 13 policistů dopravní policie a 12 z 
pořádkové policie. Řidiči se setkávali s policisty na různých vytipovaných stanovištích. Kontrolováno bylo 
dodržování stanovené rychlosti jízdy, způsob jízdy, používání bezpečnostních pásů a zádržných systémů při 
přepravě dětí, také technický stav vozidel a dodržování pravidel silničního provozu. Výsledkem akce bylo 
zastavení 158 vozidel a zjištění 55 přestupků. Mezi nejčastější „prohřešky“ patřilo právě překročení stanovené 
rychlosti jízdy (16), špatný technický stav vozidla (12) a třetí příčku zaujalo nepoužití bezpečnostních pásů (6). 
Z uvedených 55 přestupků vyřešili policisté kromě pěti všechny v blokovém řízení v celkové výši bezmála 30 
tisíc korun. Dva řidiči měli usednout za volant pod vlivem omamných a psychotropních látek, dva pod vlivem 
alkoholu, přičemž jeden z řidičů při dechové zkoušce nadýchal přes tři promile a druhý okolo půl promile.    



 
Další dopravní akce proběhla v rámci územního odboru Rokycany dne 13. dubna v odpoledních hodinách a dne 
16. dubna v dopoledních hodinách. Cílem akce bylo zaměřit se na dodržování předepsaných limitů rychlosti 
jízdy a obecně platné ustanovení zákona o provozu na pozemních komunikacích. Akce se zúčastnilo 24 policistů, 
z toho 12 z pořádkové policie a ve stejném počtu dopravní policisté. Zastaveno bylo 240 vozidel, z toho se 104 
řidičů dopustilo přestupku. Kromě sedmi protiprávních jednání policisté řešili hříšníky v blokovém řízení. 
Ostatní policisté oznámili správnímu orgánu k vyřízení. Celkem 48 řidičů překročilo povolenou rychlost, 1 
cyklista usedl na motocykl po předchozím požití alkoholu a jeden řidič usedl za volant vozidla po požití 
návykových látek.  
  Poslední dubnový víkend proběhla dopravní akce zaměřená zejména na dodržování zákazu požívání 
alkoholických nápojů a jiných návykových látek. Dvanáct policistů dopravní a pořádkové policie zjistilo 8 
přestupků, přičemž polovinu vyřešili v blokovém řízení a zbylé oznámili ke správnímu řízení. Při akci policisté 
zjistili dva řidiče pod vlivem návykových látek a jednoho pod vlivem alkoholu.  
 
 
Krádež 
Neznámý pachatel ze 7. na 8. dubna tohoto roku odcizil uzamčené vozidlo značky Škoda Octavia, které majitel 
zaparkoval v prostoru veřejného parkoviště před bytovou jednotkou ve Strašicích. Škoda byla poškozeným 
vyčíslena na částku přesahující 100 000 korun. Případ nyní prověřují pro podezření ze spáchání přečinu krádeže 
rokycanští kriminalisté. Do současné doby se nepodařilo ustanovit pachatele.  
 
 
Zpracovala : 
nprap. Hana Kroftová 
skupina tisku a prevence Rokycany 

 

 

              Pozor změna otevírací doby !!! 

Od 1. června 2015 bude sobotní provozní doba zrušená. 
Otevřeno pro veřejnost pondělí až pátek 8:00 - 12:00 a 13:00 - 16:00 hodin. 

Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 
13:00-16:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 157 925.  
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.   
                                         www. plzenskyskart.cz 
 

                                                                                                                             

Přijme pracovníka nejlépe zámečník-palič. 
Bližší informace na tel: 602 414 523, 602 157 925.  
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 



Zajímavosti  ze  Základní  školy  Karla Vokáče  Strašice 
 
Soutěž mladých zdravotníků 
     Ve čtvrtek dne 23. dubna se 10 žáků z naší školy rozjelo do Plzně, aby se na Bezpečnostně právní akademii, s.r.o. zúčastnilo městského 
kola soutěže hlídek “Mladých zdravotníků”. 
Hlídka I. stupně ve složení – Matouš Andrlík, Jan Dezort (oba 5.A), František Lang, František Huml, Daniel Tomáš ( všichni 4.A), 
řešila postupně na 7 stanovištích tyto úkoly: poskytnutí první pomoci při zlomené kosti, tepenném krvácení a otřesu mozku, odstranění střepu 
v ruce, ošetření osmiletého dítěte, které je v bezvědomí a nedýchá, transport postiženého, obvazová technika a několik otázek z dopravní 
výchovy. 
      Hlídka II. stupně ve složení – Tereza Dezortová (8.A), Jana Sládková, Sára Frantová (obě 7.B), Alena Voříšková a Adam Lán 
(oba 6.A) – řešila tyto náročné úkoly poskytování první pomoci postupně na 7 stanovištích: silně krvácející rána na hlavě, bezvědomí, 
kardiopulmonální resuscitace, zraněný kotník, tepenné krvácení na ruce, poranění hrudníku – pneumotorax, naléhavý stav vzniklý 
v souvislosti s cukrovkou, transport, obvazová technika a rovněž i otázky na prověření znalostí z dopravní výchovy. 
     Nejen odpovědi, ale hlavně praktické znalosti, rychlost a správnost poskytnutí první pomoci při úrazech, které byly velmi dobře 
namaskované, hodnotili zkušení zdravotníci. Naši žáci si vedli výborně. Hlídka II. stupn ě se umístila na skvělém 1. místě a hlídka I. 
stupně na 5. místě. Úroveň celé soutěže byla velmi vysoká a bodové rozdíly mezi jednotlivými družstvy minimální. 
      Výuka poskytování první pomoci na naší škole přináší dobré výsledky. Jistě s námi budete souhlasit, že znalost poskytnutí první pomoci 
je velmi důležitá. Dnes se udělalo špatně někomu jinému, příště se to může stát i Vám... A žáci naší školy poskytnout první pomoc druhému 
umí!                                                                                                                                                      Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
Cvičná evakuace školy 
     V pátek dne 24. dubna proběhla na naší škole cvičná evakuace všech osob. Požární poplach vyhlásila rozhlasem paní ředitelka školy a 
poté museli všichni žáci a zaměstnanci co nejrychleji opustit budovu únikovými vchody. Jednotlivé třídy se pod dozorem svých třídních 
učitelů řadily před budovou školy a po ověření počtu se žáci vrátili do šaten přezout se a řádně se obléci.  
     Následoval totiž venkovní, přibližně hodinu a půl dlouhý program, který si pro děti připravili pracovníci HZS Plzeň. Zaměstnanci 
Centrální požární stanice Košutka a HZS Rokycany přijeli se dvěma požárními vozidly a předvedli žákům jejich použití. Žáci viděli kromě 
ukázek techniky rovněž různé druhy dýchacích přístrojů, vyzkoušeli si vyváděcí kukly pro záchranu osob, protichemické a protipožární 
obleky. Nejvíce je zaujala ukázka záchrany osoby s použitím výškové techniky - vysunovací žebřík dosahoval výšky až 50 metrů. Pan 
nadpraporčík Roman Vetrák předvedl ukázku vyproštění osoby ze střechy objektu, role figuranta se ujal pan školník Milan Sazima. Paní 
učitelka Mgr. Pavla Hrazdilová si rovněž zkusila, jaký je pohled na školu z požárního žebříku.  
     Pro žáky třetího a sedmého ročníku byla připravena beseda s požární tematikou. Děti besedovaly s por. Petrou Moulisovou a kpt. Karlem 
Šnaiberkem z HZS Rokycany o ochraně člověka v mimořádných situacích (požáry, povodně, havárie atd...) a zásadách bezpečného chování. 
Děkujeme všem hasičům za poutavý program a čas, který věnovali žákům naší školy! 
Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy 
 
Výtvarná soutěž „Hasiči tak, jak je vidím já“ 
     Územní odbor HZS Rokycany pravidelně vyhlašuje výtvarnou soutěž pro školy na téma „Hasiči tak, jak je vidím já“. Soutěž je určena pro 
žáky obou stupňů a letos proběhl již 11. ročník. Žáci měří své síly ve výtvarném zpracování činnosti příslušníků hasičského sboru. Také letos 
se naše Základní škola Karla Vokáče zúčastnila této soutěže a obeslala ji na konci měsíce února několika zdařilými pracemi.  
      O tom, že se práce žákům vskutku povedly, svědčí i výsledková listina letošního ročníku. První místo v kategorii starších žáků 
obsadila Eliška Houšková ze 6.A, druhé místo Nikola Hončová z 9.A, čtvrté místo Adéla Stenzelová z 8.A a páté místo Zuzana 
Lexová ze 6.A.  
     Vítězové soutěže převzali diplomy a ceny na slavnostním vyhlášení, které proběhlo na rokycanské radnici za přítomnosti starosty města 
Rokycany a pracovníků HZS Rokycany. Všem úspěšným výtvarnicím gratulujeme a přejeme další úspěchy ve výtvarném tvoření. 
                                                                                                                                                                     Mgr. Naďa Kahovcová 
 
Pietní akt – uctění památky obětí 2. světové války  
      Ve dnech 6. a 7. května si také žáci naší školy připomněli 70. výročí konce druhé světové války. Třída 5. A se zúčastnila pietního aktu na 
místním hřbitově, kde zástupci školy, obce a veřejnosti důstojně uctili památku všech obětí války. Pietnímu aktu předcházelo poučení žáků o 
historických událostech druhé světové války.  
     Paní Věra Šmolíková, dcera básníka, učitele a 
vlastence Karla Vokáče, seznámila děti s osudy 
strašických padlých. Paní ředitelka školy Mgr. 
Eva Válková a paní místostarostka obce Eva 
Buchová položily ke hrobům květiny a všichni 
přítomní uctili padlé hrdiny minutou ticha. U 
hrobu pana Karla Vokáče přednesla paní ředitelka 
Mgr. Eva Válková proslov a tři žáci 5. třídy 
přednesli Vokáčovy texty a básně.  
     Pietní akt poté následující den pokračoval 
kladením věnců k Pomníku padlých na strašické 
návsi. Zúčastnili se ho kromě žáků naší školy, 
zástupců obce a veřejnosti rovněž představitelé 
Českého svazu bojovníků za svobodu. Vybraní 
žáci stáli u Pomníku padlých během slavnostního 
aktu čestnou stráž – Jana Sládková a Kristýna 
Tomášková ze 7.B reprezentovaly dětskou 
organizaci Pionýr Strašice, neorganizovanou 
mládež zastupovali Josef Štochl a Adam Šalena z 
5.A.  
     Slavnostní akt zahájil projevem starosta 
obce Strašice pan Jiří Hahner, poté byly za 
vystoupení živé hudby připomenuty zástupci 
různých společenských organizací události 2. světové války a položeny květiny. Vzpomínkový akt byl navštíven mnohými občany Strašic. 
 
Beseda s panem Jiřím Fryčem 



     V pondělí dne 18. května se na ZŠ Karla Vokáče Strašice uskutečnila pro žáky 7. a 9. 
třídy beseda s panem Jiřím Fryčem ze Svazu bojovníků za svobodu v Rokycanech. Beseda 
navazovala na oslavy výročí 70 let od konce druhé světové války, kterých se škola rovněž 
účastnila.  
     Pan Jiří Fryč vyprávěl žákům své osobní zážitky z doby okupace, kterou zažil v Praze 
jako mladý chlapec. Vypravoval například o tom, jak se žilo obyčejným lidem v 
Protektorátu Čechy a Morava a jak zle se fašisté chovali k Čechům. Gestapo mladému 
panu Fryčovi nejprve zatklo maminku, která coby Židovka zahynula v koncentračním 
táboře v Osvětimi. Později zatkli a vyšetřovali i otce, jenž věznění za činnost v 
protifašistickém odboji přežil a po osvobození se se syny šťastně shledal. Fryčův starší 
bratr neunikl totálnímu nasazení. Totálně nasazen byl ve svých 17 letech i pan Fryč, který 
nejprve pracoval ve strahovské výtopně, pak na železnici a na konci války byl převelen na 
Moravu. Pan Fryč také velmi poutavě vyprávěl o konci války, kdy v Praze vypuklo 
povstání pražského lidu proti fašistům a v Praze bojovali na barikádách povstalci proti 
okupantům. Své vzpomínky pan Fryč publikoval také v novinách, aby lidé a zejména 
dnešní mladá generace nezapomněli na svoji minulost a poučili se z ní. Beseda byla velmi 
poučná, žáci na vlastní oči viděli pamětníka válečných událostí a byli dojati jeho pohnutým 
osudem. 
      Proto také naši Základní školu Karla Vokáče ve Strašicích zasáhla smutná zpráva o 
náhlém skonu pana Jiřího Fryče na konci měsíce května. Tento vzácný člověk s naší školou 
dlouhodobě spolupracoval a jeho besedy měly mezi dětmi velký úspěch.  
     Touto krátkou vzpomínkou bychom chtěli uctít jeho památku. 
                                                                                             Mgr. Marcela Paulová 
 
Den otevřených dveří 
Ve čtvrtek dne 7. května proběhl na celé škole Den otevřených dveří, kdy byly prostory školy otevřeny široké veřejnosti. Rodinní příslušníci 
a příbuzní našich žáků se mohli zúčastnit výuky v jednotlivých třídách, tato možnost byla hojně využita zejména na prvním stupni, kde žáci s 
velkým nadšením a hrdostí předváděli, co vše se za školní rok naučili. Ku příležitosti blížícího se Dne matek měly děti rovněž vhodnou 
příležitost popřát svým maminkám a potěšit je vlastnoručně vyrobeným dárečkem.                                     Mgr. Monika Kebrlová 
 
Dopravní výchova pro žáky 1. stupně 
V rámci dopravní výchovy žáci 1. a 2. tříd absolvovali pod vedením obecního policisty p. Ing. L. Frajta praktický výcvik, při kterém si 
osvojovali pravidla silničního provozu v roli chodce. Zvláštní pozornost byla věnována pravidlům při přechodu vozovky. V blízkosti budovy 
školy si žáci své získané vědomosti spojili s konkrétní dovedností.  
Mgr. Irena Mitterbachová 
 
Hokejový zápas v Praze očima dětí 
    Dne 12. května vyrazila autobusem asi 
třicetičlenná skupina žáků druhého stupně do 
O2 Arény v Praze na MS v hokeji. Pro školy 
byly na některé zápasy volné lístky, tak jsme 
rádi využili příležitost. Výpravu zorganizovali 
naši učitelé tělocviku Mgr. Pavla Hrazdilová a 
Mgr. Jiří Monhart, kteří nám dělali doprovod.  
     Získali jsme lístky na zápas Lotyšsko – 
Francie a Kanada – Rakousko. Náš sektor 
číslo 409 byl nejvýše položený a dobře jsme 
vše viděli. Nejprve jsme zhlédli zápas Kanady 
a Rakouska, od první chvíle bylo jasné, kdo 
má na ledu převahu, Kanada nakonec porazila 
Rakousko 10:1. Líbilo se nám, že to rakouští 
fanoušci do poslední chvíle nevzdávali a svůj 
tým podporovali. Po zápasu jsme navštívili 
fanzónu, kde prodávali všemožné suvenýry a 
památeční předměty a také jsme se mohli 
občerstvit. O přestávce se mezi diváky procházeli maskoti mistrovství – králíci Bob a Bobek a všichni se s nimi chtěli vyfotit. 
     Druhý zápas mezi Francií a Lotyšskem byl velmi napínavý. Lotyšsko, které zpočátku vedlo, mělo v hale převažující počet fanoušků, ale 
Francie se jen tak nedala a nakonec zvítězila v prodloužení na nájezdy 3:2. Všichni přítomní si hokej užívali, byla tam skvělá atmosféra a pro 
nás to byl nezapomenutelný zážitek. 
(Adam Chmiel, Jana Hájková, Nikola Heiserová, Dominika Pechová, Karolína Mocová, Nikola Húserková z 9.A a Zuzka Krajdlová ze 7.A) 
 
Okresní kolo matematické soutěže “Pythagoriáda“ 
     Okresní kolo matematické soutěže „Pythagoriáda“ patří mezi oblíbené matematické soutěže, byla od r. 1978 připravována ve Výzkumném 
ústavu pedagogickém Praha. Od června 2009 je garantem této soutěže Národní institut dětí a mládeže Ministerstva školství, mládeže a 
tělovýchovy. Je určena všem žákům 5. - 8. ročníku základních škol a jim odpovídajících ročníků víceletých gymnázií, kteří mají zájem o 
matematiku. Cílem Pythagoriády je zvýšit zájem o matematiku u co nejširšího počtu žáků.  
     Dne 14. května se konalo v budově rokycanského gymnázia okresní kolo této soutěže. Žáci 60 minut řešili zapeklité matematické úlohy. 
Maximální možný počet bodů, který mohli získat, byl 15 bodů. Výsledky našich žáků:   
Kategorie 6. tříd:     1. místo Markéta Culková - 12 bodů; 3. místo Tomáš Kunc - 9 bodů; 19. místo Jan Peterek - 5 bodů 
Kategorie 7. tříd:    3. místo Dan Převrátil - 8,5 bodů; 9. místo Petr Kadeřábek - 5 bodů 
Kategorie 8. tříd:    2. místo Tereza Dezortová  - 12 bodů; 16. místo Andrea Krocová  - 5 bodů 
 

Všem zúčastněným děkujeme za úspěšnou reprezentaci školy!                                 Mgr. Olga Škardová 
Řečnická soutěž „ Mladý Demosthenes” pokračovala v Praze 
 



     V minulém vydání obecního měsíčníku jsme informovali o tom, že se naše základní škola zúčastnila již opakovaně v posledních letech 
mezinárodní řečnické soutěže „ Mladý Demosthenes “. Pokaždé naši žáci výborně uspěli, přivezli si z regionálních kol v Plzni 1. místa a byli 
vždy jedinými zástupci základních škol okresu Rokycany v této soutěži. 
     Letos jsme opět nominovali žáky 2. stupně, kteří nejlépe uspěli ve školním kole. Do regionálních bojů tedy mohli zasáhnout ve svých 
kategoriích Matyáš Kůda ze 7. B a Klára Tipanová z 9. A. Oba shodně obsadili opět 1. místa ve svých kategoriích a postoupili do 
krajského kola. K naší velké radosti i v krajském kole bodovala Klára a z pozice 1. místa dne 14. května zastupovala Základní školu 
Karla Voká če v Praze na celostátním kole této soutěže.  
     Klára rovněž získala certifikát, jehož prostřednictvím se může zúčastnit  Demosthenovy školy řečnického umění, v níž budou vyučovat 
známí televizní komentátoři, reportéři a herci, kteří budou účastníkům radit, jak dokonale vládnout českým jazykem. 
     Doufáme, že Klára nasbírá cenné rady, které bude moci zužitkovat například ve své budoucí profesi. 
Mgr. Naďa Kahovcová 
 
Mezinárodní soutěž „Mladý Demosthenes“ očima soutěžící 
 
     Ve čtvrtek dne 14. května se konalo v Praze celostátní kolo mezinárodní 
soutěže „Mladý Démosthenes“, které jsem měla tu čest se jako vítěz krajského 
kola zúčastnit. Jako psychickou podporu jsem s sebou vzala svoji kamarádku 
Andreu Císařovskou a pedagogický doprovod mi dělala paní třídní učitelka Mgr. 
Pavla Hrazdilová, která nás tam a zpět bezpečně dovezla autem. 
     Soutěž probíhala v důstojných a reprezentativních prostorách Emauzského 
kláštera nedaleko Karlova náměstí. Porotu tvořili známé osobnosti českého 
kulturního života, např. moderátoři paní Jana Adámková a pan Alexander 
Hemala, kteří nás na začátku srdečně přivítali a kteří nám spolu s dalšími 
pomáhali při nácviku řečových dovedností a správné artikulace před soutěží. 
     Postupně jsme vcházeli na pódium říkat své texty, já jsem soutěžila jako pátá 
od začátku s krátkou úvahou na téma „Život před padesáti lety a dnes.“  Řečníci 
se rychle střídali a bylo tu vyhodnocení. Sice jsem ve své kategorii neobsadila 
žádné místo, nicméně to pro mě byla veliká zkušenost a ohromný úspěch, neboť 
jsem soutěžila se skupinou čtyřiceti nejlepších řečníků v republice. 
Klára Tipanová, žákyně 9.A 
Pohled kamarádky 
 
Z mého pohledu to byl nezapomenutelný zážitek, moc se mi to líbilo a chvílemi 
jsem si připadala jako v divadle. Každý měl nějaké originálně zpracované téma 
z různých oblastí života člověka a v soutěži se sešli samí zdatní a dobří řečníci. 
Některá témata byla vtipně pojatá, takže jsem se i zasmála. Jsem ráda, že mě 
Klárka vzala s sebou, viděla jsem i některé známé moderátory. Klárce jsem celou 
dobu držela palce a myslím, že naši školu i obec úspěšně reprezentovala. 
Andrea Císařovská, 9.A 
 
Dopravní soutěž mladých cyklistů 
     Dne 12. května se žáci naší školy zúčastnili okresního kola dopravní soutěže mladých cyklistů. Tuto soutěž každoročně vyhlašuje 
Ministerstvo dopravy – BESIP, Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, Policejní prezidium PČR a ČČK. Posláním soutěže je 
podněcovat a zvyšovat zájem žáků o dopravní výchovu, ověřovat znalosti žáků – 
cyklistů, jejich dovednosti v uplatňování pravidel silničního provozu a technice 
jízdy v praxi a vést žáky ke správnému chování v silničním provozu a tím 
napomáhat snížení dopravní nehodovosti u dětí.  
     Okresní kolo této soutěže se opět uskutečnilo v Rokycanech v areálu SŠ 
Jeřabinová ul. a na dětském dopravním hřišti. Soutěžila 4 členná družstva ( 2 
chlapci a 2 dívky) ve dvou kategoriích: I. kategorie 4., 5. třída a II. kategorie 6. - 
9. třída.  
Dopravní soutěž cyklistů se skládá ze čtyř povinných disciplín: jízda zručnosti na 
kole, jízda na dětském dopravním hřišti podle pravidel provozu na pozemních 
komunikacích, test z pravidel provozu na pozemních komunikacích a praktické 
provedení poskytnutí první pomoci.Ve všech disciplínách se hodnotí systémem 
přidělování trestných bodů za chyby nebo nedostatky v provedení. 
      Naši školu na dopravní soutěži reprezentovali a o co nejlepší umístění statečně 
v tvrdé konkurenci bojovali tito žáci: I. kategorie – Jan Dezort, Matouš 
Andrlík, Aneta Lopatová Kamila Karlí čková (všichni 5.A). 
Ve II. kategorii soutěžili – Jan Peterek, Tomáš Kunc (oba 6.A), Tereza 
Dezortová ( 8.A) a Jana Sládková (7.A). 
Družstvo I. kategorie získalo krásné 3. místo! Navíc Matouš Andrlík obsadil 
2. místo v jednotlivcích – chlapci – I. kategorie. 
Družstvo II. kategorie obsadilo 4. místo, Tereza Dezortová získala 1. místo 
v jednotlivcích a Jan Peterek 3. místo v jednotlivcích. 
Všem žákům gratulujeme za vzornou reprezentaci naší školy!  
  Mgr. Zdeňka Drahokoupilová a Mgr. Anna Šauflová 
 
Vystoupení  žáků školní družiny ke Dni matek 
     Ve čtvrtek dne 14. května 2015 se konalo na počest mezinárodního svátku Dne matek v restauraci Berten vystoupení žáků mateřské 
školky a školní družiny. Program, se kterým děti vystoupily, byl plný básniček, scének, tanečků a písniček. Pásmo bylo doprovázeno 
hudebním doprovodem na flétnu v podání Kačenky Paulové a Aničky Marie Kaly. Dětská bezprostřednost a krásně nacvičený program se 
maminkám, babičkám, dědečkům i dalším přítomným velice líbily a vykouzlily na jejich tvářích úsměvy i slzy dojetí. Jako odměnu za svůj 
výkon obdržely děti od pana Františka Kubů sladkou odměnu a paní učitelky květiny.  
 
Školní družina navštívila obecní policii 



     Dne 15. května navštívili žáci školní družiny úřadovnu Obecní policie ve Strašicích. Pan velitel Ing. Luboš Frajt vyprávěl o práci 
obecních strážníků a ukázal dětem spoustu zajímavých věcí, které při své práci používají. Také seznámil děti s problematikou zatoulaných 
psů, jejich odchytem a následnou péčí. Postupně si pak děti mohly vyzkoušet práci s vysílačkou a moc se jim to líbilo. Také si prohlédly 
policejní kolo, motorku a auto a viděly nasazování botičky na kolo auta. Největší úspěch měly policejní sirény. Děti přinesly strážníkům své 
obrázky s policejní tématikou a za odměnu si odnesly propisky s logem policie. Děkujeme strážníkům obecní policie L. Frajtovi a P. Kostovi 
za zajímavé vyprávění a už se těšíme na příští návštěvu.                                                                 Eva Buchová, vychovatelka ŠD 
 
Výlet 3. a 4. třídy na zámeček „T ři trubky“ 
     V pátek dne 15. května jsme se  vydali se svými třídními učiteli paní uč. Kebrlovou a Kalovou na celodenní výlet do Brd. Měli jsme ráno 
sraz před školou a průvodce nám dělali zaměstnanci vojenských lesů -  pánové Loskot a Spousta a lesní pedagožka paní Lukášová, kteří nám 
velmi zajímavě vykládali o přírodě a životě v ní.  
     Vyprávěli nám, jak pečují o les nebo jak hubí lýkožrouty. Také nás učili poznávat různé druhy stromů a jejich stáří podle letokruhů. 
K zámečku to bylo asi 7 km lesními cestami, počasí nám přálo. Na zahradě u zámečku jsme si opékali špekáčky. Také jsme byli uvnitř a 
správce zámečku pan František Kubů nás provázel všemi pokoji a loveckým sálem. Dověděli jsme se mnoho zajímavostí a viděli pokoj, ve 
kterém přespal první československý prezident T. G. Masaryk. Bylo to moc zajímavé. Také byl čas na různé hry, například jsme hráli hru 
„klíště“, kdy si měly děti navzájem nenápadně na oděv přicvaknout kolíček na prádlo a soutěžilo se o to, kdo jich přicvakne nejvíc a kdo jich 
na sobě bude mít nejméně. Nebo jsme hráli hru, kdy jsme podle zvuku hádali, která věc je ukrytá v krabičce.  
     Zpáteční cesta byla kratší, protože jsme nešli lesem, ale po silnici až ke škole. Domů jsme se vrátili příjemně unavení, ušli jsme celkem 
asi 12 km. Za odměnu dostali všichni žáci pexeso a bonbony, o které jsme se ve škole podělili. Výlet se nám moc líbil! 
(ze slohových prací žáků 3. a 4. třídy) 
 
Přednáška pro žáky 2. stupně 
     V pondělí dne 18. května navštívil naši školu pan učitel Mgr. Luboš Paldrman, letitý kantor, jehož praxe je spjata s předměty 
přírodopisem a tělesnou výchovou. Léta působil na zdejší škole jako učitel těchto předmětů a o své vědomosti se přišel podělit s žáky 
druhého stupně. 
     Přednáška v 8. a 9. ročníku přímo navazovala na probírané učivo o složitostech rozmnožovacího lidského ústrojí, dále o okolnostech 
vzniku nového života a početí. Své povídání uzavřel informacemi o pohlavních chorobách, jež jsou opět na vzestupu. V 7. ročníku byla 
tématem fotosyntéza jakožto základ všeho živého na naší planetě. Děti ze třídy 6.A se věnovaly zdravému životnímu stylu a aktivnímu 
trávení volného času, například sportem. Pan učitel odpovídal na zvídavé dotazy žáků a závěrem připustil možnost další spolupráce do 
příštích let.                                                                                                                                                Mgr. Naďa Kahovcová 
 
Výstava keramiky a grafiky v tvořivé dílně 
     Ve čtvrtek dne 21. května, v době konzultačních hodin, se v tvořivé dílně uskutečnila výstava žákovských prací pro širokou veřejnost. 
Návštěvníci měli možnost vidět práce žáků za celý školní rok. Žákovská tvorba šla napříč celým výtvarným uměním, od kresby a malby přes 
grafiku až po užitkovou keramiku.                                                                                                                 Mgr. Jitka Brejchová 
 
Výtvarná soutěž „Hasiči tak, jak je vidím já“ 
     Územní odbor HZS Rokycany pravidelně vyhlašuje výtvarnou soutěž pro školy na téma „Hasiči tak, jak je vidím já“. Soutěž je určena pro 
žáky obou stupňů a letos proběhl již 11. ročník. Žáci měří své síly ve výtvarném zpracování činnosti příslušníků hasičského sboru.  
     Také letos se naše Základní škola Karla Vokáče zúčastnila této soutěže a obeslala ji na konci měsíce února několika zdařilými pracemi. O 
tom, že se práce žákům vskutku povedly, svědčí i výsledková listina letošního ročníku. První místo v kategorii starších žáků obsadila  
Eliška Houšková ze 6.A, druhé místo Nikola Hončová z 9.A, čtvrté místo Adéla Stenzelová z 8.A a  páté místo Zuzana Lexová ze 6.A.  
     Vítězové soutěže převzali diplomy a ceny na slavnostním vyhlášení, které proběhlo na rokycanské radnici za přítomnosti starosty města 
Rokycany a pracovníků HZS Rokycany. 
Všem úspěšným výtvarnicím gratulujeme a přejeme další úspěchy ve výtvarném tvoření. 
Mgr. Naďa Kahovcová 
 
Sportovní soutěže v měsících duben - květen a velké úspěchy našich žáků 
 
Štafetový pohár 2015 
     Letos poprvé se žáci prvního stupně zúčastnili běžecké soutěže s 
názvem Štafetový pohár, který zaštiťuje svým jménem naše slavná atletka 
- mistryně světa Ludmila Formanová. 
     Soutěž se konala na rokycanském atletickém stadionu a za každou 
školu byla sestavena dvě štafetová družstva, jedno v kategorii 2.-3. třída a 
druhé v kategorii 5.- 6. třída, která se představila ve třech běžeckých 
štafetách. Rokycanský okres pořádal toto klání poprvé, a tak jsme byli 
zvědavi, jak malé děti tuto běžeckou disciplínu s předáváním štafetového 
kolíku zvládnou. A byli jsme překvapeni jejich skvělými výkony a 
nadšením, které na atletickém oválu zavládlo.  
     Nejlépe se vedlo našim mladším běžcům, jejichž štafeta se umístila na 
krásném druhém místě a děti si na své hrudi hrdě odnášely stříbrné 
medaile. Celkově se naše delegace umístila na pěkném čtvrtém místě. 
Reprezentovali nás:  
Mladší kategorie: Vanesa Müllerová, Lucie Studničková, Nikola 
Tomášová, Aneta Ungrmannová, Vojta Časný, Matěj Sedlář, Lukáš 
Veverca a Michal Lang 
Starší kategorie:  Eliška Krchovová, Adriana Málková, Kristýna 
Šoltysová, Mirka Sazimová, Adam Šalena, Pavel Harčarik, Michal Červenka a David Anděl 
 
Školní kolo přespolního běhu  “KOSTELÁK”  dne 21. dubna 
Náš strašický oblíbený terén na běhání se vine příjemnou cestou k dominantě Strašic, kostelíčku svatého Vavřince. V hodinách tělesné 
výchovy se k terénnímu běhu dostaneme minimálně dvakrát během školního roku. Letos jsme se však rozhodli obnovit tradici oficiálního 
závodu, a tak jedno slunečné dubnové úterý vyběhli všichni žáci druhého stupně prověřit své vytrvalecké běžecké schopnosti. I když ne 
všichni se tvářili úplně nadšeně, troufnu si tvrdit, že nakonec zvládli prověření své kondičky docela se ctí.  
     Nejlepší tři v každé kategorii se dočkali vítězných fanfár, malých cen a krásného diplomu s malbou strašického kostelíku vytvořenou 



místním uznávaným malířem panem Prokůpkem. Nejlepší přespolní běžci naší školy tedy jsou: 
� Jana Hájková, Tereza Dezortová a Sabina Reindlová v kategorii dívek 8. a 9. tříd 
� Zdeněk Mrázek, Honza Hrách a Milan Holzäpfl v kategorii chlapců 8. a 9. tříd 
� Veronika Mocová, Tereza Sklenářová a Miluška Červenková v kategorii dívek 6. a 7. tříd 
� Honza Planeta, Tomáš Kunc a Lukáš Planeta v kategorii chlapců 6. a 7. tříd 
 
Okresní kolo přespolního běhu v Rokycanech 
     V pátek 24. dubna, na konci týdne, ve kterém proběhlo naše školní kolo přespolního běhu, se dva nejlepší běžci z každé kategorie 
zúčastnili okresního kola této běžecké soutěže v Rokycanech na stráni za koupalištěm. Sluneční paprsky probleskovaly korunami stromů a 
zahřívaly závodníky na startu závodu.  
     Nejlépe se vedlo našim mladším chlapcům, Honza Planeta s přehledem vyhrál kategorii 6. a 7. tříd a potěšil i Tomáš Kunc, který se 
ve stejné kategorii umístil na 4. místě ve startovním poli více jak dvaceti závodníků. Pěkné bylo i šesté místo Zdeňka Mrázka v 
kategorii starších kluků. Děvčata na “bednu“ a medailové 
příčky nedosáhla, ale potěšením bylo, že se bojovala čestně a 
statečně a objevila se v první půlce výsledkové listiny. 
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Přespolní běh očima vítěze 
Dne 24. dubna jsem se spolu s dalšími žáky naší školy zúčastil 
soutěže v přespolním běhu v Rokycanech. Startoval jsem 
uprostřed běžců ze škol celého okresu a dlouho jsem se držel na 
třetím místě. V polovině závadu jsem ale oba závodníky 
předběhl a udržel jsem se až do cíle na prvním místě. Běželi 
jsme 2,5 km a můj čas byl 9:17. Můj kamarád Tomáš Kunc ze 
6.A se s časem 9:48 umístil na pěkném čtvrtém místě. 
                                                           Jan Planeta, 7.A 
Jan Planeta ze 7.A vyhrál 1. místo v přespolním běhu 
 
Pohár rozhlasu 2015 
     Vrcholem a zároveň zakončením sportovních soutěží 
pořádaných Asociací školních sportovních klubů, kterých se 
kompletně a poměrně úspěšně zúčastňujeme, bývá každoročně 
okresní finále Poháru rozhlasu, což je velká atletická soutěž zahrnující běhy, skoky, hody, vrhy i štafety.  
     Letošního ročníku se rekordně zúčastnilo jedenáct až dvanáct škol v každé kategorii, takže konkurence byla opravdu veliká. Přesto se 
atletická výprava naší školy neztratila. Nejlépe se dařilo mladším žákům, kteří dosáhli na medailové příčky a obsadili hezký bronzový 
stupínek zajištěný především běžeckými výkony Honzíka Planety ze 7.A či skoky Tomáše Kunce ze 6.A. Velmi si ceníme i čtvrtého místa 
starších žákyň. Ačkoliv je “bramborová medaile“ tak neoblíbená, pro nás v tak obrovské konkurenci cenu rozhodně měla a přispěla k ní 
svými výkony hlavně naše všestranná atletická “esa“ Jana Hájková z 9.A a Tereza Dezortová z 8.A. Družstva mladších žákyň a starších 
žáků se sice umístila až ve druhé půlce startovního pole, ale pořád to nebyla místa poslední ani předposlední, takže můžeme všem našim 
žákům s radostí poděkovat za vzornou reprezentaci školy a popřát jim do dalších sportovních poměřování sil, obratnosti, vytrvalosti a 
rychlosti spoustu sportovního štěstí a pevné a nezlomné zdraví. 
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Hokejbal 
     S příchodem měsíců dubna a května se v naší základní škole doslova „roztrhl pytel“ se sportovními soutěžemi. Žáci mohli srovnávat svoje 
pohybové schopnosti a dovednosti s vrstevníky z ostatních škol a rozvíjet tak svůj sportovní potenciál a týmového ducha.  
V posledních letech se sportovcům naší školy daří v trochu netradičním sportu, kterým je hokejbal žáků do 7. tříd. Poslední dva roky se žáci 
vždy probojovali do krajského finále, kde se umísťovali na předních pozicích. Letos hoši úspěšně navázali na loňské výkony a úvodní turnaj 
okresního kola s přehledem vyhráli, když jednou remizovali s Mýtem a ostatní školy doslova deklasovali.  
     Pokud hoši zvládnou i druhý turnaj se stejnou noblesou, tak se mohou těšit na postup do krajského semifinále. Vítězný tým tvořili tito 
borci ze 6. a 7. třídy: Jan Planeta, Lukáš Planeta, Tomáš Kunc, Martin Vágner, Jan Peterek a Jiří Mrá ček. 
 
Kopaná 
     Neméně úspěšným turnajem se stala kopaná 
žáků 6.- 9. tříd. Překvapivě bylo družstvo našich 
reprezentantů z důvodu absence chlapců 
z devátého ročníku složeno z mladších žáků, než 
byli soupeři našeho týmu. Přesto tento 
perspektivní tým dokázal v silné konkurenci 11 
družstev postoupit do semifinále z prvního místa 
ve skupině a v semifinále obsadil krásné třetí 
místo. Každý z chlapců se tak mohl pochlubit 
bronzovou medailí a velkým sportovním zážitkem.  
     Tým bronzových fotbalistů: Zdeněk Mrázek, 
Tomáš Balej, Tomáš Zink, Milan Holzapfl, Jan 
Planeta, Martin Vágner, Jan Hrách, Lukáš 
Planeta a Tomáš Kunc.  
 
 
Soutěž v malé kopané očima hráče 
 
     Dne 4. května jsme odjeli s panem učitelem J. 
Monhartem do Rokycan na soutěž v malé kopané 
žáků 2. stupně. Náš tým tvořili: Martin Vágner, Jan Planeta, Zdeněk Mrázek, Tomáš Zink, Tomáš Kunc, Lukáš Planeta, Milan Holzapfel, JAn 
Hrách a Tomáš Balej. Náš první zápas jsme hráli s Mýtem a vyhráli jsme 3:0, všechny góly dal Zdeněk Mrázek. Druhý zápas jsme také 
vyhráli 3:0, dva góly dal opět Zdeněk Mrázek a třetí Jan Planeta. Třetí zápas byl o postup ze skupiny a vyhráli jsme ho 2:0, čímž jsme se 



probojovali do finále. Poprvé jsme prohráli se školou T. G. Masaryka 2:8 a z další školou jsme prohráli 0:1, čímž jsme získali třetí místo. 
                                                                                                                                                                          Martin Vágner, 7.A 
Miniházená 
     Stejně jako se činili sportovci na druhém stupni, tak ti mladší na prvním stupni rozhodně nezaostávali. Turnaj v miniházené se konal 
v rokycanské házenkářské hale a součastně se soutěžilo ve dvou kategoriích (kategorie A 2.-3. třída, kategorie B 4.-5. třída). Obě kategorie 
ovládly strašické naděje a po vyrovnaných utkáních zvítězily v obou kategoriích! Skoro všechny zápasy se odehrávaly “jako přes kopírák“. 
Po vyrovnaném průběhu zápasu naši hráči zvládli závěry zápasů a dokázali soupeřům odskočit o jeden nebo dva góly a pak se nechali 
strhnout krásnými pocity euforie z vydřeného vítězství. Šťastné červené tváře mladých sportovců jen ukazovali, jak silně emocionální může 
být radost z pohybu.  
     Téměř stejné týmy žáků z prvního stupně reprezentovaly školu ve fotbalovém turnaji. Aby se žáci dostali na okresní turnaj do Rokycan, 
museli v kvalifikačním turnaji mezi čtyřmi školami obsadit 1. nebo 2. místo a to se povedlo oběma týmům. Starší fotbalisti skončili první a 
mladší druzí. V Rokycanech už byla konkurence podstatně silnější než v kvalifikačním turnaji. Mladší tým doplatil na absenci několika 
klíčových hráčů a vypadl ve skupině. Starší tým v plném složení vyhrál skupinu, ale v nabité semifinálové skupině už se musel sklonit před 
soupeři. I tak je považováno čtvrtém místo z téměř dvaceti škol za velice úspěšné.  
     Doufejme, že děti v naší škole budou i nadále úspěšnými reprezentanty naší obce a budou považovat pohybovou aktivitu za nedílnou 
součást svého života.  
 
Mgr. Jiří Monhart 
 
 
                                                                         Poděkování 
 
  Touto cestou děkujeme všem rodičům, kteří přispěli do naší tradiční    humanitární sbírky ošacení a sportovních potřeb pro Dětský 
domov ve Staňkově.                                                                                                            Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy 
 
 

Pro maminku 

Dětem dychtivě září oči. Dnes 
přijde maminka. Není to ale 
den jako každý jiný. Dnes děti 
maminkám předvedou, co se v 
mateřské škole naučily. Dnes je 
svátek maminek v naší školce.  
Každá třída si besídku pro 
maminky a nejen pro ně, 
připravila samostatně. Každá 
třída zvolila jiný datum. 
Všechny děti se moc těšily. Ve 
třídě Kytiček děti převedly, jak 
od vánoc pokročily v hudebně 
pohybových dovednostech. Na 
závěr spolupracovaly při 
ukázce výchovné práce. Děti ze třídy Berušek rozkvetly jako květiny na louce. Ze všeho nejdříve však 
pozdravily slunce sestavou z dětské jógy. Na motivy písniček okopávaly zahrádku, ztvárnily sedmikrásku i 
rozvíjely poupátko.  Pro každou maminku, měly na závěr překvapení.  Květináč s vlastnoručně zasazenou 
sedmikráskou a srdíčkem. Jak Patrik přemohl březnový vítr, bylo téma besídky ve třídě Koťat.  Maminky a 
všichni hosté byli uvítáni písničkou a narativní pantomimou děti znázorňovaly například vítání jara, déšť nebo 
ovečky.  Zkrátka pohádku o ovčáku Patrikovi. Vystoupení dětí mělo velký úspěch. Maminky obdržely dárečky – 
obrázkovou knihu, kterou děti samy nakreslily a voňavé srdíčko s vylisovanými lučními květy. A že bylo veselo, 
potvrzoval i závěrečný tanec děti s maminkami. Kolik práce i zábavy mohou přinést známé lidové písně 
převedly děti ze třídy Sluníček. Formou dramatizace děti ztvárnily, jak to vypadá, když Honza nese pytel mouky, 
maminka peče vdolky z bílé mouky, nebo kdo je z Kutné Hory. Nebyly to však jen písně. Zazněla i recitace. 
Závěrečná píseň Máme vás rádi, mámy, tátové za doprovodu paní učitelky Jany Kuncové na kytaru, byla 
krásným ukončením celé besídky. Maminky dostaly malou šperkovnici s dárkem uvnitř a babičky kytičku. Děti 
ze třídy Sluníček však měly ještě jednu milou povinnost. Předvést celé vystoupení na setkání SPCCH 
v restauraci Berten. Všem se moc líbilo a děti byly odměněny obrovským potleskem i sladkou odměnou. 

Besídky byly rodiči velmi dobře hodnoceny. Při všech vystoupeních převládal pohyb. Ten je dětem vlastní a na 
základě pohybu se dítě nejlépe celkově rozvíjí. V naší mateřské škole máme několik forem rozvoje pohybu dětí. 
V naší vybavené tělocvičně má každá třída možnost jeden den v týdnu vyzkoušet různá nářadí a náčiní. Ti 



nejstarší, předškoláci, mají v tělocvičně každý den rozcvičku. Pro třídu Koťat připravila paní učitelka Irena 
Pešťáková každý druhý týden relaxační cvičení s prvky jógy. Ve třídě Berušek je s pravidelností zařazováno 
cvičení na aerobní zátěž a zdravotní cvičení. Ve třídě Kytiček se zase zdokonalují při kolových a pohybových 
hrách. Děti se pohybem rozvíjí a my jim při tom rozvoji pomáháme.  Odměnou jsou nám právě ty rozzářené oči 
dětí.  

Alena Krausová, DiS. 

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích ***38.část*** 

Rok 1993 byl rokem vysoké aktivity výboru i většiny členů, což se projevilo při všech akcích pořádaných naší 
organizací. Při ošetřování jabloní v „Třešňovce“, při přípravě výstavy ovoce, přednáškách, zájezdech, moštování 
a oprav moštárny. Zájem byl rovněž o členství v naší organizaci. Přihlásilo se 7 nových členů a tak měla 
organizace 99 členů. Bohužel v tomto roce zemřeli Ladislav Klír, František Šmolík, Bohumil Ungrman a Josef 
Moc. V tomto roce byla celkem dobrá úroda ovoce, hlavně hrušek, švestek a i zelenina se povedla. Kvalitu 
jablek však znehodnotil škůdce „Holovka jablečná“. Vzhledem k tomu, že nezaplodily jeřabiny, které jsou 
doménou tohoto škůdce, přelétla Holovka na jabloně a způsobila abnormální červivost, hořkost a bezcennost 
jablek. Členové si doplňovali své odborné znalosti  na pořádaných přednáškách jako „Pěstování zdravé 
zeleniny“,  ,,Použití léčivých bylin v domácnosti“ nebo „Ekologické ochranné prostředky proti škůdcům“. 
V tomto roce byly uskutečněny dva zájezdy. Jeden do Českých Budějovic na „HOBY 93“ a cestou se zastavili 
na zámku Obora a Svatá Hora. Druhý zájezd do Karlových Varů, Lokte a do Teplé. Po čtyřech letech byla opět 
uskutečněna výstava ovoce a zeleniny. Bylo vystaveno celkem 170 exponátů jablek z 89 odrůd, včetně 
novošlechtěnců z farmy Schwarz – Vranov šlechtitelů Srpečky, Keckstajna a Loudy. Výstavu zhlédlo 171 
občanů a 135 dětí ze ZŠ a MŠ. Veškeré ovoce po výstavě bylo věnováno dětem do MŠ. Členové výboru provedli 
bez nároku na odměnu moštování a bylo zmontováno 2 036 kg jablek. Jako v minulém roce, tak i v tomto byli 
občané prostřednictvím místních časopisů Barňák a Plný pytlík strašických problémů seznamováni 
s problematikou pěstování, ochranou a skladováním ovoce. V neposlední řase se zaměřili na přípravu 90 oslav 
zahrádkářů ve Strašicích, které se budou slavit v roce 1994, ale o tom až příště.  

*** ČZS M. Hofman *** 

Proč někdo zkresluje informace o opravě radnice? 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 
         K napsání tohoto článku mě donutil Mgr. T. Svoboda, který na web obce napsal toto: 
Tomáš Svoboda ( tomiksvo@seznam.cz  ): Pro FN 

Nejsem tak stavebně vzdělaný jako Vy, to Vám samozřejmě nevyvracím. Nicméně, podle mých 
informací se od začátku rekonstrukce fasády (i během Vašeho působení na radnici) hovořilo o tom, že 
tam přijdou právě ty výrobky z polystyrenu. Budova není památkově chráněná, takže to ničemu 
nevadí. A myslím, že památkář to přijme lépe než starou fasádu z břízolitu, nebo co to zde bylo.                             
Úterý, 05 Květen 2015 

      Tomáš Svoboda pracuje na počítači, který jsem 
v té kanceláři naplnil mnoha informacemi, ze kterých 
vyplývá, že lže (pokud ty věci nevymazal). Ale i 
kdyby je vymazal, existují lidé a firmy, které ty lži 
dokáží. Starosta i tajemník tvrdí věci, které staví, 
nevím na čem. Já vím, že v roce 2008 jsme udělali 
studii a projekt rekonstrukce fasády radnice ve 
spolupráci s firmou Art Kodiak s.r.o. a Projektstav 
s.r.o. Sokolov. Nechal jsem všechny doklady na 
radnici, i jejich elektronickou verzi v Tomášově 
počítači. Dokonce se z toho realizovala ta část 
s pavlačí. Stačí se jen podívat, nebo se zeptat. Ale oni 
se neptají, jen šíří nepravdy a lži, které si vymýšlejí 
nevím z jakého důvodu. Když se udělaly schody na 
radnici, ptal jsem se starosty na zastupitelstvu, proč 
to dělá jinak, než jsme se dohodli. Tvrdil, že si nic 



nepamatuji a on ví, že se schody měly dělat tak, jak se dělají a budou se obkládat kamenným obkladem. Přitom 
má jeho tajemník v počítači tento výkres (zde je ho jen část), možná i na papíře ve skříni.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Stačí se podívat. Tyto schody ze žulového masivu a podstavce pod sloupy pavlače měly stát celkem 134 000,- 
Kč. Nejsem schopen dohledat, kolik přesně stála ta 
betonová věc u radnice, která se prý bude „obkládat 
kamennými deskami“, ale řekl bych, že v součtu to 
bude o hodně víc, než kdyby se to udělalo podle toho 
původního projektu z opravdové žuly, stejně jako 
byly podle toho realizovány ty kamenné podstavce 
pod sloupy pavlače. To, kdo a jak to bude dělat, bylo 
schváleno komisí pro veřejné zakázky v roce 2008: 
ZÁPIS  05/2008  ze schůze komise pro veřejné 
zakázky obce Strašice uskutečněné dne 22. ledna 
2008  
Přítomni : Jiří Hahner, Josef  Štych, Ing. Miloš Fetter, 
Ing. František Nerad, Jana Miščíková, Ing. Jiří 
Hladký, Petr Svoboda, Antonín Horáček, J. Hahner 
Omluveni: J.Andrlíková  
Ad 1)  Projednání nabídek  projektových prací pro 
obec:  
a) Ing. Nerad předkládá nabídku na zpracování PD na rekonstrukci obřadní síně (zápis z jednání č. 011/Ne/08). 
Požádali jsme společnost ART KODIAK s.r.o. Rokycany k podání nabídky na zpracování projektu na 
rekonstrukci obřadní síně, vzhledem k jejich zkušenostem s rekonstrukcemi historických objektů. Nabídku 
společnost poslala na projekt ve formátu 3D:  
- cena 35 000,- bez. DPH, doba zpracování 2 měsíce, doložili doklady o firmě 
Současně společnost nabídla opravit projekt fasády budovy OÚ a v návaznosti na projekt obřadní místnosti jej 
vypracovat ve formátu 3D. Nabízí cenu 25 000,- Kč bez DPH. 
Diskuse:  
Josef Štych - požádal o bližší vysvětlení vztahů projektů a opravy radnice. 
J. Hahner, Ing. Nerad - oprava budovy již byla zahájena a v minulosti byla vybrána firma K. Spáčila a s ní i 
nadále počítáme pro stavební práce. V současné době dělali demontáže zařízení a bourání podlah. Oprava fasády 
a střechy radnice bude dělána až po zpracování 3D projektu, protože na stávajícím projektu rekonstrukce fasády 
byly shledány chyby. Zřejmě bude muset být navýšen rozpočet na tuto stavbu, ale o kolik budeme vědět cca na 
konci února. 
A. Horáček - vznesl dotaz, zda budeme mít na opravu peníze? 
J. Hahner  - část peněz na opravu je vložena do letošního rozpočtu a bude záležet na tom, zda se nám podaří 
prodat nějaký majetek z kasáren. Ale peníze by být měly. 

� Komise doporučuje podepsat smlouvu na projekt 3D obřadní místnosti a fasády budovy radnice 
s firmou Art Kodiak s.r.o., Školní 639/II, Rokycany - restaurátorská činnost,  IČ: 263 76 351, dle 
jejich nabídky 

Úkoly:       -    J. Hahner zajistí podpis smlouvy - T: 31.1.2008 
- J. Andrlíková zajistí finance do rozpočtu obce - T: 21.2.2008  
- Ing. Nerad - na rekonstrukci obřadní síně vypsat výběrové řízení - T: 29.2.2008                                                                

 
ZÁPIS  06/2008 -  ze schůze komise pro veřejné zakázky obce Strašice uskutečněné dne 11. března 2008  
Přítomni: Josef  Štych, Ing. František Nerad, Petr Svoboda, Antonín Horáček, Zdeněk Smejkal 
Omluveni: J. Miščíková, J. Hahner, Ing. Hladký, Ing. Fetter  

 

 



Ad 1)  Projednání nabídek  projektových prací pro obec:  
a) Ing. Nerad předkládá zpracované návrhy na rekonstrukci obřadní síně a na fasádu radnice. 
Na základě schválení těchto studií (bude rozhodnuto RO po proběhnuté veřejné diskusi 12.3.2008) bude 
dopracována projektová dokumentace pro montáž interiéru a zadávací dokumentace pro výběr dodavatele na 
interiér.  
Totéž bude provedeno s projektem na rekonstrukci fasády. Vzhledem k tomu, že výběr dodavatele pro 
rekonstrukci radnice vč. fasády již byl v minulosti proveden (již minulým vedením radnice byla vybrána firma 
K. Spáčila), nebudeme dodavatele znovu vybírat, pouze bude pracovat podle nové dokumentace jako GD stavby. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
    A tak je to se vším. Malá ukázka toho, jak jednoduše lze najít pravdu. Kdyby Mgr. T. Svoboda hledal 
informace u sebe na stole v počítači, nemusel by si vymýšlet nesmysly a dělat ze sebe naprosto zbytečně lháře. 
Nechápu, proč to dělá. Navíc to je malá ukázka toho, jak fungovalo řízení práce na radnici v létech 2006 – 2010 
a jak funguje dnes.  Ukazuje to, jak se neplnila a neplní schválená usnesení a na radnici funguje jakási ….. jak to 
jen slušně říct? Protože tohle všechno si pamatuji, nikdy jsem neprotestoval proti tomu, kdo to dělá, ale jen proti 
tomu, jak se to dělá. Pokusy starosty udělat ze mě hlupáka byly dost trapné. 

 

Skauting ve Strašicích – pokračování 
č.32 

 A přišel další rok, kdy jsme nesměli plnit 
„Skautské ideály“, ale také jsme nemohli 
opustit děti – i ty velké. Ale hlavně 
neudělat jim v duších zmatek. Vždyť zůstaly další možnosti jak prožít nejhezčí roky před „Velkým 
vandrem“, kterým je celý život. A o tom budou opět další řádky. Jsme tedy u roku 1976. Tedy v roce 
silného normalizačního tlaku ve 
společnosti.  Protože se nás osobně 
dotýkal, působí depresivně i po 35 ti 
letech. A tak musím tyto zápisky ještě 
více zestručnit. Nebudu tedy popisovat 
plnění průběžných úkolů v mravní a 
praktické výchově členů – proto se 
pravidelně scházíme na klubovně  „U 
Padrťáku“ (Tu stále vylepšujeme). Popíšu 

teď jen něco navíc. Např. jarní beseda s rodiči – 
zájezd na Šumavu, důvody změny tábořiště 
(občanům Chanovic se zkulturnění „Zlatého jezera“ 
zalíbilo), brigády na kulturním domu apod. 1. A tak 
jsem 15. května podnikli autobusový zájezd na 
Šumavu – Volary,  Kvilda, Modrava, Antýgl a 
podél Vydry pěšky k Čeňkově pile. 2. 5. Června 



odjeli vedoucí a rodiče připravit nové tábořiště, tentokrát západně od Chanovic poblíž menšího 
rybníku v lese.  3. Letní stanový tábor probíhal od 3. Července do 17. Července. Bylo nás celkem 62 
včetně vedoucích a paní kuchařek Mařenky Klírové a Alenky Duškové. Fotky v kronice dokumentují 
celkovou pohodu. 4. Abychom užili volných 
dnů o letních prázdninách, tak jsme 
31.července vyrazili do 7.srpna na vodácký 
putovní tábor na Vltavu. Nalodili jsme se 
v Lenoře, nejnáročnější etapou bylo 
samozřejmě Lipno. Déšť, vítr a vlny! 5. 
Brigáda na „Kulturáku“ 23.srpna. Zúčastnilo 
se 27 členů a podle zápisu v kronice byl 
p.Marek „stavbyvedoucí“ velmi spokojený. 6. 
25.září pravidelná bramborová brigáda. 7. Na 
podzim jsem ještě zorganizovali pravidelnou 
soutěž „Partyzánský samopal“ v okolí 
klubovny.8. Za znamenání jistě stojí i zimní výprava na „Skládanou skálu“ s přespáním  v chatě. 
V noci bylo -7 stupňů a sněhu po kolena.  Takto stručně zaznamenanou činnost našich oddílů v roce 
1976 doplní ještě několik fotografií. Tyto zápisy vyjdou ve Strašickém Barňáku v červnu 2015 a je 
proto vhodné popřát všem příjemný čas o dovolených  a prázdninách. A s podzimem se tu opět 
sejdeme.                                                                                     Květen 2015     Vlastimil Šmolík 

QUATUOR ELEMENTA 
 
         Žáci Základní umělecké školy Josefa Slavíka Hořovice z klavírní a pěvecké třídy Květuše Ernestové 
nastudovali ve druhém pololetí školního roku 2014/2015 hudebně dramatický pořad s názvem QUTUOR 
ELEMENTA, který obsahuje OPERA BOHEMICA A CAEMENTARIS LURIDE AEDIFICATO, CEU 
PUGNA INTER PATER FAMILIAS ET MURARIOS (O komínku nakřivo postaveném Jana Karla Loose), 
pohádkový příběh O STUDÁNKÁCH a Míčovu gratulační kantátu ČTYŘI ŽIVLY (Oheň , Voda, Povětří a 
Země). 
Představení předvedou v rámci Mezinárodního festivalu dětí 2015 My si rozumíme v pražském divadle Hybernia 
v neděli 21. června 2015  a ve velkém sále zámku Lochovice (18. června 2015) a v zahradním divadle zámku 
v Litni (26. června 2015).  
Pěvce doprovází Ensemble Melpomené. Filip Strejc a Eva Řezáčová (hlavní dívčí role Lady Marianny) vystoupí 
v Hybernii také v dětském anglickém muzikálu Robin Hood a někteří žáci se v červenci zúčastní Mezinárodního 
festivalu dětí v italském Terstu. Projekty Mezinárodních festivalů dětí se konají pod záštitou Senátu PČR a 
ministra školství, mládeže a tělovýchovy Marcela Chládka. 
        První červnové vystoupení komorního pěveckého souboru ZUŠ Josefa Slavíka Hořovice se koná 10. června 
2015 ve velkém sále kulturního klubu Žebrák při příležitosti 600. výročí smrti Mistra Jana Husa.  
 

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-barnak.pdf 
 

Uzávěrka Bar ňáku je 25. dne v měsíci.                             Barňák vychází jednou v měsíci. 
 
Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, prodejna potravin 
sídliště Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd, Obecní úřad 
ve Strašicích… 



Muzejnický máj 
 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Májku jsme v muzeu nestavěli. Obstaraly ji stromy a keře v zahradě, bez pentlí, zato ozdobené spoustou 
barevných květů. Opentlená z té krásy kolem byla i naše nálada. Nejsme však živi toliko z poezie jara, ale hlavně 
z práce. Je tedy namístě pár slov o květnovém dění v muzeu. 
  Předně jsme v řádném termínu vypracovali a odevzdali závěrečnou monitorovací zprávu projektu ROP NUTS 
II, z něhož byl muzejní areál převážně zafinancován. Pevně věříme, že kontrola nezjistí žádné či alespoň 
podstatné chyby; zpráva je, v souladu s podmínkami udělení grantu již poslední. 
  Soustředili jsme se na přípravu letošní Muzejní noci, která proběhne s připomínkou zapomenutých typů všech 
víceméně jednostopých vozidel (zahrnuty jsou totiž i dětské tříkolky), jež ve svých sedlech vozily generaci 
dnešních dědečků a ještě starší. Muzejní noc tak dozná změn, protože bychom chtěli, aby byla interaktivnější, 
než tomu bylo v minulosti a na své si přišly především děti. Koná se v sobotu 13. května od 18 hodin. Co 
všechno na ní uvidíte? Nechte se překvapit; program ještě dolaďujeme a tak vám více řekneme na plakátech, 
muzejním webu a v denním tisku. 
 Ve strašické knihovně byla zahájena 
výstava „ Brdy očima Petra Prokůpka“, 
která připomíná tvorbu letitého kronikáře 
obce. Vystaveny jsou obrazy, grafiky        
a ukázky knih. Kurátorem výstavy byl  T. 
Makaj. Současně s výstavou byl zahájen  
doprovodný program zajímavou 
přednáškou Ing. Pavla Wünsche                
s prezentací nové brožury o radiolokačním 
systému Pegasus užívaný Němci za II. 
světové války v oblasti Brd. Dne 3. května 
byla  ukončena výstava „ Pytlácké 
historky“ ve Zbiroze, která měla kladné 
odezvy v tisku. Na podzim bude 
představena i ve Strašicích. 
  Pomalu se chýlí ke konci školní rok,        
a tak do muzea začínají přicházet školní 
výpravy. První vlaštovkou byl 9. ročník ZŠ v Hrádku, který si prohlédl celý komplex, ale zajímal se především o 
geologické charakteristiky Středních Brd a Podbrdska. 
  M. Lang pracoval na rukopisu knihy k 555. výročí akciové společnosti Buzuluk v Komárově. Prozatím je 
zpracována historie podniku od středověkých počátků do začátku první světové války. V souvislosti s tím autor 
navštívil za účelem fotodokumentace některá místa na Brdech s profesionálním fotografem p. V. Moutelíkem. 
Mj. spolu zdokumentovali veřejně nepřístupné interiéry Vrbnovské a Hanavské hrobky na hořovickém hřbitově. 
V této souvislosti by asi nebylo od věci v budoucnosti prozkoumat i jejich krypty, zvláště té vrbnovské. Osvětlila 
by se tak otázka diskutovaná v odborných kruzích, zda se tu pohřby hraběcí rodiny geniálního podnikatele 
z počátků českého těžkého průmyslu, Rudolfa hraběte z Vrbna a Bruntálu vůbec uchovaly. Snad se nám podaří 
v dohledné budoucnosti průzkum uskutečnit. 
  Do muzea dospěla na odtahové plošině zajímavá výpůjčka historického vozu za koňský potah. Vůz je poměrně 
malý, s korbou provedenou jako košatina. Zapůjčilo jej Zahradnictví Cílková v Hořovicích. Poslouží jako 
základní divadelní rekvizita nyní nacvičovaného představení „Matka Kuráž“ v českém překladu původního 
barokního Grimmelshausenova scénáře. Muzeum je při nácviku tohoto kusu souborem Prašivina odborným 
garantem barokních reálií a současně se podílí i na režii. Premiéra bude na Barokních dnech v Radnicích 14. 8. 
2015, jež jsou součástí akce Plzeň – hlavní město evropské kultury 2015. První reprízu má strašické obecenstvo 
možnost shlédnout doma hned záhy po premiéře, v rámci tradičního Strašického posvícení. 
O běžné muzejní práci, především se sbírkovým fondem, se tentokrát rozepisovat nebudeme, více vám o ní 
povíme příště. Nyní však ještě popřejeme hodně zdaru hlavně dětem a studentům i jejich pedagogům 
v závěrečném měsíci školního roku. A pak už vzhůru na prázdniny! Jen doufáme, že přitom nezapomenete 
navštívit i naše akce a expozice.             
 

Upozornění 
 Aktuální informace o muzejní noci naleznete na webových stránkách 
muzea- www.muzeumstrasice.eu a na facebookovém profilu. 
Součástí muzejní noci je program pro děti!!!! 



Informace z Místní knihovny ve Strašicích 
   Pestré kulturní dění ve Strašicích doplnily i akce Místní knihovny, 
které byly zaměřeny na široké spektrum obecenstva.  Velký sál zažil 
v naší spolupráci několik akcí. T. Makaj sestavil  retroprezentaci  
k vystoupení  skupiny Lomikámen. Eva Lexová již tradičně 
pomohla s organizací hudebního vystoupení Collegia Musica pod 
vedením pana Václava Hájka. Fotografie z akcí můžete nalézt na 
našem facebookovém  profilu. Ostatní akce pak pořádala restaurace 
Společenský dům či sdružení májovníků.  Nezapomněli jsme také 
na důstojné květnové oslavy osvobození, kde jsme pomáhali 
s organizací (fotografie taktéž najdete na facebookovém profilu 
Místní knihovny).  
  V rámci spolupráce s Brdskou edicí byla uspořádána výstava          
„ Brdy očima Petra Prokůpka“, která je přístupna v době otevírací 
doby knihovny. Současně s výstavou byl zahájen i doprovodný 
program, jehož částí byla přednáška Ing. Pavla Wünsche o 
radiolokační stanici Pegasus v Brdech.  Závěrem proběhl i křest 
publikace, jejím kmotrem byl Petr Prokůpek.  Brožurka je 
k dispozici v Místní knihovně, Muzeu Středních Brd,  Armyshopu u 
Libuše atd. Cena činí 50 Kč. Přednáškovou činnost jsme však 
neomezili pouze na Strašice. T. Makaj měl přednášku v plzeňském 
Klubu Augusta Sedláčka. Tematicky se zaměřil na historii 
strašických hradů. S výsledky výzkumu by jste se měli setkat 

v publikaci          „ 
Z historie strašických 
hradů“, jenž by měla 
vyjít o prázdninách 
v rámci malé řady 
Brdské edice. Křest 
by měl proběhnout 
v době strašického 
posvícení. 
K dispozici by měl 
být též kalendář „ 
Strašice v proměnách 
času“ a „ Střední 
Brdy v historii“. 
V červenci budeme 
vědět bližší 
informace. Tím se 
dostáváme i 
k posvícení, jehož 
plánování je v plném 
proudu. Předběžný 
program je hotov a 
tak nám zbývá doladit 
detaily.  
 V druhé polovině 
června nás čekají 
Bahna, na kterých 
budeme mít prodejní 
stánek. O týden 
později by se mělo 
konat divadelní 
vystoupení dětí ze 
základní školy pod 
vedením p. uč. 
Brejchové. 
 Jsme rádi za vaši 
návštěvu… 



 


